
 
   

Referat for bestyrelsesmøde 
torsdag d. 30. maj 2024 kl. 18.00 

på Ravsted Brandstation, Ravsted Skolegade 14G, Ravsted, 6372 Bylderup Bov 
  

 

 Indkaldt:   Henrik Sohl, Niels Jørn Nielsen, Verner Leonhardt, Martin Michaelsen, Kim Hansen  

                     

Afbud fra: Tommy Riisgaard, Andreas Damm, Julie Pedersen, ingen besked fra Casper Hyldelund 

fra Skodborg 

  

 Pkt. 1.  Godkendelse og underskrift af sidste referat.  

Bestyrelsen har vedtaget at der af praktiske hensyn ikke underskrives på referat, der er 
ingen steder at opbevare dette. Referater ligger tilgængelige på forbundets hjemmeside.  

  

Pkt. 2. Siden sidst.  

 

Brand og Redning Sønderjylland: 

Tinglev Friv. Brandværn har fået en springpude til brug for deres højderedning.  

Den har allerede været i brug ved en opgave i Aabenraa. 

Der er en række områdemøder hvor beredskabsdirektør Holger Andersen og den nye 

operative leder Dennis Hafstrøm besøger brandstationerne.  

Beredskab Sønderborg: 

Man har valgt at opsige slukningsaftalen med Havnbjerg og Rinkenæs Friv. Brandværn 

med virkning fra d. 1. oktober 2024. Begrundelsen er at det kniber meget med at have 

mandskab til udkald i dagtimerne og også på andre tidspunkter kan der være et problem. 

Desuden er der også medlemmer der ikke får deltaget i de 12 årlige øvelser. 

Beredskabskommissionen vil gerne bibeholde de 2 brandstationer og det mandskab der er 

der i dag og har derfor tilbudt at de kan blive en del af det frivillige beredskab i 

Sønderborg. Dette vil så få 3 stationer men vil være fælles om at løse opgaverne. 

Havnbjerg beholder deres redningsbåd og vil muligvis få tilført klimaberedskab fra 

Svenstrup. Rinkenæs beholder klimaberedskabet og der søges midler til en redningsbåd 

der skal stå i der. Herudover der er opgaver i forbindelse med ”ren brandmand”, drone og 

ledelsesstøtte. Der er nedsat en styregruppe hvor et medlem fra hver af de 2 brandværn 

og 2 fra Sønderborg deltager. Der har været afholdt 1 workshop med alle medlemmer i 

det nye frivillige beredskab og der er planlagt endnu en workshop i september. De har til 

opgave at være med til at definere de fremtidige opgaver. 

 Der bliver udsendt licitation på en ny Asp til Sønderborg og en ny stige til Gråsten. Næste 

år kommer der nok 4 nye Asp. 

Der bliver lavet forsøg med nyt udkaldssystem via mobiltelefon. Augustenborg-Bro er 

udvalgt som første station. 

Trekant Brand: 

Ingen repræsentant deltog.   

 

  

  

  

Sønderjysk Frivillige Brandværnsforbund 
  

  
Stiftet 1921   



Pkt. 3. Orientering - BF-landsråd – Henrik 

            Der er kun 3 tilmeldt herfra SFB. Formanden kan kun deltage lørdag pga.- EU valg søndag. 

 På generalforsamlingen søndag skal der godkendes nye vedtægter for   

             Beredskabsforbundet. Det bliver en anderledes organisation og derfor er der indkommet  

             flere ændringsforslag. SFB er stadig omtalt som en del af Beredskabsforbundet. 

  

Pkt. 4.  Brandværnsmarch – Kim 

              Der er tilmeldt 162 deltagere til marchen d. 30. august i Broager – Tallet er først i juli nu  

              på over 320. Der er som sædvanligt flest tyske brandværn. 

 

Pkt. 5.  Økonomi – Tommy 

     Henrik oplyste at der er ca. 360.000 kr. på kontoen. 

 Faktura på årets kontingent vil blive udsendt snarest af sekretæren. 

    

Pkt. 6.  Temamøder med Torben Jensen? 

 VI har aftalt at vi prøver at involvere vores chefer. 

  

Pkt. 7.  Orientering Stævne / Tysk anciennitet i Danmark – Kim 

 Fjelstrup vil gerne afholde stævnet fredag d. 5. september 2025 for at fejre deres 100 års  

  jubilæum. 

 Kim har modtaget et spørgsmål hvorvidt det er muligt at få overført anciennitet fra et  

             udenlandsk brandværn – i det konkrete fra Tyskland så de kan blive berettiget til at få  

             årstegn for 10 – 20 år og hæderstegn for 25 - 40 – 50 års tjeneste. 

 Beredskabsstyrelsen meddeler efter drøftelse at det kun er muligt at medregne tjeneste i  

             et dansk beredskab ved beregningen. 

 

Pkt. 8.  Forsikringer – ansvar 1721 kr. og arbejdsskade 10690 kt. 

 Udsættes til møde i november. 

 

Pkt. 9   Evt. 

 Tommy vil få lavet nogle kasser til fanefødderne så de ikke bliver ødelagt under transport  

og opbevaring. 


